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Zagreb, 19. veljače 2024.  

Ur.br.: 12/2024 

ZAPISNIK 

23. Skupštine Hrvatskog društva biljne zaštite održane u 

četvrtak, 8. veljače 2024., s početkom u 11:45 sati 

 
Skupštinom predsjedava prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić – predsjednica, uz prisutnost dopredsjednice dr. 

sc. Natalije Galzina i tajnice dr. sc. Martine Kadoić Balaško koja je vodila zapisnik. Predsjednica HDBZ 

otvorila je 23. Skupštinu, pozdravila sve nazočne i uputila zamolbu da se upišu na listu sudionika. Lista 

prisutnih članova Društva dostupna je na zahtjev. Predsjednica prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi 

kako je nazočno najmanje pet članova (prema Statutu Društva skupština se može održati ukoliko je nakon 

15 minuta od početka prisutno najmanje pet članova) te time potvrđuje kvorum. 

 
 

DNEVNI RED 

1. Prihvaćanje predloženog dnevnog reda 23. Skupštine HDBZ 

2. Ovjera zapisnika 22. Skupštine HDBZ  

3. Izvješće o radu Upravnog odbora od 10. 09. 2022. do 06. 02. 2024. g. – izvjestiteljica predsjednica 

HDBZ prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić 

4. Izvješće rizničara – izvjestitelj Davor Čović, dipl. ing. 

5. Izvješće Nadzornog odbora – izvjestiteljica prof. dr. sc. Renata Bažok 

6. Izvješće  Suda časti – izvjestitelj Petar Mesić, dipl. ing. 

7. Izmjena jednog člana upravnog odbora HDBZ 

8. Osnivanje Šumarske sekcije unutar HDBZ 

9. Izvješće glavne urednice  časopisa Glasilo biljne zaštite – prof. dr. sc. Renata Bažok  

10. Izvješće glavne urednice  časopisa Fragmenta phytomedica – prof. dr. sc. Klara Barić 

11. Prijedlog programa i plan rada Društva za 2024/2025. godinu 

12. Razno 

  



2 
 

DNEVNI RED PO TOČKAMA: 

AD-1. Prihvaćanje predloženog dnevnog reda 23. Skupštine HDBZ 

Predloženi dnevni red 23. Skupštine jednoglasno je prihvaćen. 

AD-2. Ovjera zapisnika 22. Skupštine HDBZ 

Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da je Zapisnik 22. skupštine bio objavljen određeno vrijeme na 

web stranici Društva i da nije pristigla niti jedna pisana ili usmena primjedba, stoga se navedeni zapisnik 

ovjerava bez primjedbi ili dodatnih prijedloga.  

Zapisnik 22. Skupštine jednoglasno je prihvaćen.  

AD-3. Izvješće o radu Upravnog odbora od 10. 09. 2022. do 06. 02. 2024. g  – izvjestiteljica predsjednica 

HDBZ prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić 

a) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić izvješćuje da je Upravni odbor HDBZ od prošle izborne skupštine do 

danas održao ukupno pet sjednica (sve su održane online), uz još četiri izvanredne elektronske 

sjednice, što je ukupno devet sjednica.  

b) Produžena je suradnja s tvrtkama Abeceda Agro d.o.o. (vodi poslovanje Društva) i P.E. Bubalo d.o.o. 

(vodi financijske poslove Društva). 

c) Održano je nekoliko sastanka na kojima su sudjelovali predsjednica prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, 

dopredsjednica dr. sc. Natalija Galzina i rizničar Davor Čović, dipl. ing., a na kojima je razmatrano 

financijsko stanje Društva i mogući novi izvori financiranja. 

d) Predsjednica navodi kako se HDBZ vodi kao udruga te se zbog toga ne može javljati na pojedine 

natječaje, da je HDBZ registrirano kao društvo situacija bi bila drugačija te navodi da treba razmisliti 

hoćemo li nešto mijenjati. 

e) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić dalje navodi da je suradnja sa Savjetodavnom službom odlična, 

zahvaljuje kolegicama Boženi Dežđek, dipl. ing. agr. i Aleksandri Radić, dipl. ing. agr. Na stalnom 

angažmanu. Nastavljena je vrlo dobra suradnja sa suorganizatorima: Fakultetom agrobiotehničkih 

znanosti Osijek (FAZOS), udrugom CROCPA i JU Zeleni prsten Zagrebačke županije. Raduje ju nova 

suradnja s Fakultetom šumarstva i drvne tehnologije koja se značajno poboljšala zahvaljujući kolegi 

Darku Pleskaltu i dekanu fakulteta koji je i svojim dolaskom pružio potporu Seminaru. Nažalost 

suradnja s Hrvatskom agencijom za poljoprivredu i hranu (HAPIH) je narušena. Održan je sastanak sa 

zamjenikom ravnateljice izv. prof. dr. sc. Krunoslavom Karalićem o problemima vezanim uz 

ovogodišnji Seminar gdje spomenuto nekoliko problema  i nelogičnosti počevši od toga da HAPIH nije 

odobrio teme za seminar svojim zaposlenicima proglašavajući ih neprikladnima kad su one već bile 
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prihvaćene od strane UO HDBZ-a. Zbog toga se po prvi puta na Seminaru dogodilo da neka predavanja 

nisu održana. Profesorica je naglasila kako je organizacija i održavanje Seminara gotovo nezamislivo 

bez djelatnika HAPIHA, zamolila je za više razumijevanja i podršku. Napomenula je i da je poslala mail 

ravnateljici na ovu temu međutim njezin odgovor nikad nije dobila. Također navodi kako članovi UO i 

nagrađeni dolaze na teret Društva, a da HAPIH čak ni njima nije odobrio dolazak na Seminar. Gosp. 

Karalić je izjavio da nije bio upućen u cijelu situaciju te da će po povratku sa Seminara razgovarati s 

nadležnima i pokušati riješiti ovaj problem. Svi se nadamo rješavanju ove situacije i daljnjoj uspješnoj 

suradnji. 

f) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić obavještava nazočne da se smanjio broj stalnih sponzora, ponajviše 

zbog problema financiranja gdje firme više ne smiju biti sponzori već mogu doći u sklopu promotivno 

edukacijskih nastupa, napominje kako su došli i novi sponzori kojima od srca zahvaljuje. 

g) Zbog financijske situacije u 2023. godini nije održana stručna ekskurzija Društva  

h) Ministarstvo poljoprivrede imenovalo je članove Društva u povjerenstva Ministarstva: u 

„Povjerenstvo za izradu pravilnika o izobrazbi za sigurno rukovanje i pravilnu primjenu pesticida“ 

imenovana je za člana prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, a za zamjenu dr. sc. Natalija Galzina. Slično 

tomu, u „Povjerenstvo za pesticide“ imenovana je za člana prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, a za 

zamjenu dr. sc. Natalija Galzina. 

i) Društvo je Ministarstvu poljoprivrede, Povjerenstvu za pesticide, uputilo zahtjev za priznavanjem 

Seminara biljne zaštite kao vrste stručnog usavršavanja, koji je Povjerenstvo za pesticide podržalo. 

Prema tome Seminar biljne zaštite priznaje se kao dopunsko usavršavanje odnosno izobrazba te svi 

koji sudjeluju tri dana na Seminaru dobit će potvrdu potpisanu od Predsjednice i ne moraju ići na 

drugu dopunsku izobrazbu.  

Izvješće o radu Upravnog odbora od 10. 09. 2022. do 06. 02. 2024. g. jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-4. Izvješće rizničara – izvjestitelj Davor Čović, dipl. ing. 

U ime rizničara Davora Čovića, dipl. ing., prof. dr. sc. Jasenka Ćosić izvijestila je nazočne da je Društvo u 

2023. poslovalo negativno jer nije bilo organizacije Seminara, međutim zbog priljeva sredstva iz 2022.  i 

2024. godine prihodi će doći na pozitivno poslovanje. 

Izvješće rizničara jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-5. Izvješće Nadzornog odbora – izvjestiteljica prof. dr. sc. Renata Bažok 

Prof. dr. sc. Renata Bažok izvijestila je nazočne da je HDBZ kao neprofitna organizacija u 2023. godini 

poslovao u skladu s Pravilnikom o knjigovodstvu i računskom planu neprofitnih organizacija te stanje 
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novca prikazanog u bilanci odgovara stvarnom stanju. Prihodi i rashodi prikazani su u obračunskom 

razdoblju u kojem su i realizirani. Prihodi se temelje na prihodima od članarina, prodaje dvobroja GBZ, 

sponzorstava itd. Honorari su isplaćeni po odluci UO. Poslovanje Društva odvija se preko Zagrebačke 

banke. 

Izvješće Nadzornog odbora jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-6. Izvješće Suda časti – izvjestitelj Petar Mesić, dipl. ing. 

Nazočne je o radu Suda časti izvijestio Petar Mesić, dipl. ing. Sud časti u razdoblju od prethodnog Seminara 

do danas nije zaprimio ni jednu prijavu niti je uočio kršenje Statuta HDBZ-a. 

Izvješće Suda časti jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-7. Izmjena jednog člana upravnog odbora HDBZ 

Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić obavještava nazočne kako je izabrana tajnica HDBZ, izv. prof. dr. sc. Maja 

Čačija, zbog osobnih razloga podnijela ostavku na mjestu tajnice HDBZ-a početkom 2023. godine. Upravni 

odbor na 9. sjednici održanoj 23. siječnja 2023. godine prihvatio je i potvrdio ostavku tajnice te je društvo 

bilo primorano pronaći novog člana UO i novu tajnicu. Predsjednica nadalje navodi kako je razgovarala s 

dr. sc. Martinom Kadoić Balaško koja je pristala obavljati ulogu tajnice u ovom mandatnom razdoblju. Dr. 

sc. Martina Kadoić Balaško uvedena je kao član Upravnog odbora te mora biti potvrđena na 23. skupštini 

na 66. Seminaru biljne zaštite. Predsjednica moli sve nazočne da potvrde slažu li se s izmjenom člana 

Upravnog odbora HDBZ. 

Izmjena člana Upravnog odbora jednoglasno je prihvaćena 

AD-8. Osnivanje Šumarske sekcije unutar HDBZ 

Predsjednica Društva obavještava sve nazočne kako su šumari izrazili želju da unutar HDBZ imaju svoju 

sekciju. Navodi kako je kolega Darko Pleskalt, dipl. ing podnio službeni zahtjev za osnivanje šumarske 

sekcije, nadalje navodi kako  šumarska sekcija ne bi bila pravna osoba već stručno tijelo unutar HDBZ-a. U 

zahtjevu za formiranje šumarske sekcije napisan je pravilnik i program rada sekcije te je predložen  glavni 

odbor koji se sastoji od tri člana, s tim da jedan od članova mora biti iz Upravnog odbora Društva. Članovi 

glavnog odbora šumarske sekcije su Darko Pleskalt, dipl. ing., izv. prof. dr. sc. Marko Vucelja i dr. sc. 

Zdravka Sever. Profesorica potvrđuje osnivanje šumarske sekcije te im želi puno sreće u radu. 

Osnivanje šumarske sekcije jednoglasno je prihvaćeno 

AD-9. Izvješće glavne urednice časopisa Glasilo biljne zaštite – prof. dr. sc. Renata Bažok 
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Prof. dr. sc. Renata Bažok kao glavna urednica Glasila biljne zaštite (GBZ) izvijestila je nazočne da se 

Uređivački odbor sastao dva puta u proteklom razdoblju. U 2023. godini pripremljeno je i izašlo šest 

brojeva časopisa GBZ.  Dvobroj 1-2 s pregledom sredstava i tematski broj 4 izašli su u tiskanom obliku, a 

brojevi 3 i broj 5 i 6 koji je objavljen kao dvobroj izašli su u elektronskoj formi te su dostupni na web stranici 

Duštva i portalu znanstvenih časopisa Hrčak. S obzirom da Seminar biljne zaštite nije bio održan u 2023. 

nije tiskan Zbornik sažetaka. Glavna urednica nadalje navodi da se zbog veće zainteresiranosti naglasak 

stavlja na stručne i pregledne članke. Prof. dr. sc. Renata Bažok zahvaljuje svim članovima Uređivačkog 

odbora, svima koji su pisali članke te recenzentima jer su svojim radom i trudom omogućili da časopis 

dođe u ruke čitatelja na vrijeme. Poziva sve koji mogu i žele da se jave s prijedlogom članka za objavu. 

Predsjednica Društva dodaje nekoliko informacija vezao uz financijsko stanje časopisa. Naglašava kako su 

troškovi tiskanja porasli te je zbog smanjenja troškova odlučeno da će u tisak ići samo dvobroj i tematski 

broj. Nadalje navodi problem s oglašivačima, a to je da pojedine firme imaju zabranu oglašavanja u 

tiskanom obliku, predsjednica će dogovoriti sastanak s gosp. Ivankovićem vezano za oglašavanje u GBZ. 

Nakon izvješća prof. dr. sc. Zvonimir Ostojić pitao je hoće li biti problema s referenciranjem časopisa u A2 

kategoriji s obzirom na nekontinuirano izlaženje u 2022. godini.  Glavna urednica navodi da do sada nije 

bilo problema, te smatra da ih neće ni biti. 

 Izvješće glavne urednice časopisa Glasilo biljne zaštite jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-10. Izvješće glavne urednice časopisa Fragmenta phytomedica – prof. dr. sc. Klara Barić 

Glavna urednica časopisa Fragmenta phytomedica, prof. dr. sc. Klara Barić, izvijestila je nazočne da od 

prošlog Seminara nije izašao niti jedan broj časopisa. Navodi nekoliko stvari koje su utjecali na to. Osim 

problema sa prikupljanjem radova, tehnička urednica dr. sc. Ana Pintar dala je otkaz na fakultetu te time 

i na mjesto tehničke urednice. Glavna urednica prof. dr. sc. Klara Barić odlazi u mirovinu sa 30.09.2024. te 

smatra da bi bilo prikladno predati vođenje časopisa mlađim kolegama. 

Izvješće glavne urednice časopisa Fragmenta phytomedica jednoglasno je prihvaćeno. 

AD-11. Plan rada Društva za 2022./2023. godinu 

a) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da je nakon prošlog seminara koji je održan u prosincu 2022. 

poslan upit svim sponzorima i suorganizatorima koji su se izjasnili da se žele vratiti u termin u veljači 

koji im bolje odgovara. Idući Seminar održat će se u veljači 2025. godine. 

b) Društvo će  u predstojećem razdoblju razmotriti i definirati stanje s časopisima Glasilo biljne zaštite i 

Fragmenta phytomedica prvo na Upravnom odboru, a zatim i na uređivačkim odborima časopisa.  
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c) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi da su članovi društva aktivno sudjelovali u Povjerenstvima 

Ministarstva poljoprivrede te da planiraju i dalje aktivno sudjelovati. Također, aktivno će sudjelovati i 

na skupovima koje organiziraju Društva za zaštitu bilja u okruženju (Srbija, BiH), a sve ostalo diktirat 

će financijska situacija. 

d) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić navodi kako je HDBZ suorganizator međunarodnog skupa IOBC koji 

će se održati krajem studenog 2024 na Zlatiboru. Upućuje poziv članovima da prijave radove, navodi 

kako da je u organizacijski odbor imenovana prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić, a u znanstveni odbor 

prof. dr. sc. Darko Vončina. Predsjednica naglašava kako i dalje moramo produbljivati dobre i 

prijateljske odnosne sa Društvima za zaštitu bilja susjednih zemlja i međusobno si pomagati. 

e) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić obavještava nazočne kako je redizajnirana web stranica društva uz 

pomoć tajnice dr. sc. Martine Kadoić Balaško međutim ima još prostora za poboljšanje i napredak u 

vezi web stranice, što će ovisiti i o financijskom stanju Društva. 

f) Predsjednica navodi kako se nakon godinu dana stanke zbog financijskog stanja ove godine planira 

stručna ekskurzija na Mali Lošinj i Cres krajem rujna. O detaljima će svi dobiti obavijest na vrijeme. 

g) Predsjednica navodi da je u planu sastanak s predstavnicima HAPIH-a kako bi se pokušali riješiti 

problemi koje su nastali ove godine oko dolaska njihovih zaposlenika na Seminar. HAPIH je važan 

suorganizator Seminara, a njihovi zaposlenici dugogodišnji članovi Društva i aktivni sudionici Seminara 

bez koji je Seminar teško zamisliti. 

h) Na kraju prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić upućuje zahvalu prof. dr. sc. Maji Šćepanović za njen trud i 

angažman oko studenata i studentske poster sekcije. 

Plan rada Društva za 2024./2024. godinu jednoglasno je prihvaćen. 

AD-12. Razno 

a) Prof. dr. sc. Aleksandar Mešić obavještava nazočne o reformi studijskih programa na 

Agronomskom fakultetu. Agronomski fakultet već se nekoliko godina suočava sa sve manjim 

brojem upisanih studenata, a samim time i broj studenata na višim godinama studija se smanjuje. 

Iz tog razloga pokušava se novom reformom povećati atraktivnost studija, te je u planu izrada 

novih kvalifikacija. Zbog toga je potrebno i anketiranje poslodavaca kako bi dobili povratnu 

informaciju što njima treba i što očekuju od ljudi koji im dođu nakon završenog fakulteta. Moli 

kolege da se odazovu anketi kada budu pozvani, daju svoje sugestije i na taj način pruže podršku 

ovoj reformi. 
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b) Gosp. Adam Rendulić obavještava nazočne o druženju članova Društva koje će ove godine biti 

održano u Iloku te poziva članove da se odazovu u što većem broju. 

c) Prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić obavještava nazočne o projektu Fakulteta za organizaciju i 

informatiku koji izrađuje nove standarde zanimanja za srednje škole. U projekt su uključene prof. 

dr. sc. Renata Bažok i prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić koje su predložile naziv specijalist 

fitomedicinar međutim usprkos objašnjenjima Ministarstvo je odbilo taj naziv. Prihvaćen i 

odobren naziv je Specijalist agroekolog.  

Zaključci 23. skupštine: 

1. Jednoglasno je prihvaćen Dnevni red 23. skupštine  

2. Jednoglasno je prihvaćen Zapisnik 22. skupštine 

3. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće o radu Upravnog odbora od 10. 09. 2022. do 06. 02. 2024. g. 

4. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće rizničara 

5. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće Nadzornog odbora 

6. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće Suda časti 

7. Jednoglasno je prihvaćena Izmjena jednog člana upravnog odbora HDBZ 

8. Jednoglasno je prihvaćeno osnivanje Šumarske sekcije unutar HDBZ 

9. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće glavne urednice časopisa Glasilo biljne zaštite 

10. Jednoglasno je prihvaćeno izvješće glavne urednice časopisa Fragmenta phytomedica 

11. Jednoglasno je prihvaćen plan rada Društva za 2024./2025. godinu 

12. Primaju se na znanje predočene informacije 

 

Sjednica je završila 8. veljače 2024. godine u 12:45 sati. 

 

Zapisnik vodila:  

 

 

dr. sc. Martina Kadoić Balaško 

Predsjednica HDBZ 

 

prof. dr. sc. Jasminka Igrc Barčić 

 


